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terén 11 .7'

Pál Béla
országgyű lési képviselő

Budapest

Tisztelt Képviselő Úr!

Ahogy azt a jelenlegivel megegyező tartalmú korábbi kérdésükre adott válaszban i s

jeleztem, 2012-től jelentősen átalakult a béren kívüli juttatások rendszere .

Az átalakítás szakmapolitikai okaira részletesebben nem kívánok kitérni, de a tém a

szempontjából fontos, hogy a változtatás legfontosabb célja a jelenlegi rendsze r

világosabbá, átláthatóbbá tétele, a gazdaságfejlesztési és a szociálpolitikai juttatás i

elemek elválasztása volt .

Az átalakítás legfontosabb elemei a SZÉP Kártya és az Erzsébet-utalvány. Előbbi a

gazdaságfejlesztési elemeket foglalja megában, míg utóbbit els ősorba n

szociálpolitikai eszköznek tekintjük . A SZÉP Kártya rendszerét úgy alakítottuk ki ,

hogy az mind a munkáltatók, mind a munkavállalók, mind pedig a (jellemz ően

turisztikai és vendéglátóipari) vállalkozások számára a lehet ő legolcsóbb legyen .

Míg a munkáltatók és a dolgozók számára a kártya teljesen ingyenes, addig a z

elfogadóhelyek csupán legfeljebb 1,5%-os jutalékot kell, hogy fizessenek a

kibocsátóknak . A korábbi juttatásokra jellemző jutalék szintnél ez

összehasonlíthatatlanul alacsonyabb, ami által jelentős összeg maradhat a

vállalkozásoknál .

Az Erzsébet-utalvány pedig egyszerre kedvez ő a nagyon nagy számban hazai mikro-

és kisvállalkozásokat tömörítő kiskereskedelmi elfogadóhelyi hálózatnak, illetve a

forgalmazás hasznából m űködtetett Erzsébet-program kedvezményezettjeinek .



A fentieket azért fontos tudni, mert ezáltal válik érthetővé a változtatások logikája, a

mögöttük meghúzódó kormányzati szándék . Véleményem szerint mind a

vállalkozások fejlesztése, mind a rászorulók segítése kétségbevonhatatlanul helye s

célok .

Az Európai Bizottság megkeresésének tartalmáról a korábbi válaszom ba n

tájékoztattam Önt. A Bizottság azt vizsgálja, hogy az új rendszer megfelel-e a

vonatkozó, különösen a letelepedés és a szolgáltatásnyújtás szabadságára irányuló

EU-s jogszabályoknak, és a változások részletes indoklását kérte a magyar

hatóságoktól . A SZÉP Kártya esetében a kártyakibocsátásnak a Széchenyi Pihen ő

Kártya kibocsátásának és felhasználásának szabályairól szóló 55/2011 . (1V. 12)

Korm. rendeletben foglalt feltételrendszerét kérte a Bizottság indokolni .

Az Erzsébet-utalvány vonatkozásában a Bizottság azzal kapcsolatban várt választ ,

hogy az utalvány kibocsátása és forgalmazása korlátozza-e a piacot, és amennyibe n

igen, a korlátozás indokolt mérték ű-e.

A tárgyalások jelenleg is zajlanak a Bizottság illetékes F ő igazgatóságának

munkatársaival, melyek során arra törekszünk, hogy a rendszer fő céljainak

megtartása mellett mindenki számára megnyugtató megoldást találjunk . A fentiekné l

részletesebb tájékoztatást az egyeztetések lezárulását követően tudunk adni .

A béren kívüli juttatási rendszerrel kapcsolatos koncepcionális döntések els ősorban a

kormányzat kompetenciájába tartoznak, mivel a rendszer alapját az állam álta l

biztosított kedvezményes adózási feltételek jelentik .

Budapest, 2012. április " Á0" .
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Ahogy azt a jelenlegivel megegyez ő tartalmú korábbi kérdésükre adott válaszban is

jeleztem, 2012-től jelentősen átalakult a béren kívüli juttatások rendszere .

Az átalakítás szakmapolitikai okaira részletesebben nem kívánok kitérni, de a tém a

szempontjából fontos, hogy a változtatás legfontosabb célja a jelenlegi rendsze r

világosabbá, átláthatóbbá tétele, a gazdaságfejlesztési és a szociálpolitikai juttatás i

elemek elválasztása volt .

Az átalakítás legfontosabb elemei a SZÉP Kártya és az Erzsébet-utalvány . Előbbi a

gazdaságfejlesztési elemeket foglalja megában, míg utóbbit elsősorban

szociálpolitikai eszköznek tekintjük . A SZÉP Kártya rendszerét úgy alakítottuk ki ,

hogy az mind a munkáltatók, mind a munkavállalók, mind pedig a (jellemzően

turisztikai és vendéglátóipari) vállalkozások számára a lehető legolcsóbb legyen .

Míg a munkáltatók és a dolgozók számára a kártya teljesen ingyenes, addig az

elfogadóhelyek csupán legfeljebb 1,5%-os jutalékot kell, hogy fizessenek a

kibocsátóknak . A korábbi juttatásokra jellemző jutalék szintnél ez

összehasonlíthatatlanul alacsonyabb, ami által jelent ős összeg maradhat a

vállalkozásoknál .

Az Erzsébet-utalvány pedig egyszerre kedvez ő a nagyon nagy számban hazai mikro-

és kisvállalkozásokat tömörítő kiskereskedelmi elfogadóhelyi hálózatnak, illetve a

forgalmazás hasznából m űködtetett Erzsébet-program kedvezményezettjeinek .



A fentieket azért fontos tudni, mert ezáltal válik érthet ővé a változtatások logikája, a
mögöttük meghúzódó kormányzati szándék . Véleményem szerint mind a

vállalkozások fejlesztése, mind a rászorulók segítése kétségbevonhatatlanul helye s
célok.

Az Európai Bizottság megkeresésének tartalmáról a korábbi válaszomban
tájékoztattam önt. A Bizottság azt vizsgálja, hogy az új rendszer megfelel-e a
vonatkozó, különösen a letelepedés és a szolgáltatásnyújtás szabadságára irányul ó
EU-s jogszabályoknak, és a változások részletes indoklását kérte a magya r
hatóságoktól . A SZÉP Kártya esetében a kártyakibocsátásnak a Széchenyi Pihen ő
Kártya kibocsátásának és felhasználásának szabályairól szóló 55/2011 . (IV. 12)
Korm . rendeletben foglalt feltételrendszerét kérte a Bizottság indokolni .

Az Erzsébet-utalvány vonatkozásában a Bizottság azzal kapcsolatban várt választ ,
hogy az utalvány kibocsátása és forgalmazása korlátozza-e a piacot, és amennyibe n
igen, a korlátozás indokolt mértékü-e .

A tárgyalások jelenleg is zajlanak a Bizottság illetékes F ő igazgatóságának
munkatársaival, melyek során arra törekszünk, hogy a rendszer fő céljainak
megtartása mellett mindenki számára megnyugtató megoldást találjunk . A fentiekné l

részletesebb tájékoztatást az egyeztetések lezárulását követ ően tudunk adni .

A béren kívüli juttatási rendszerrel kapcsolatos koncepcionális döntések els ősorban a
kormányzat kompetenciájába tartoznak, mivel a rendszer alapját az állam álta l
biztosított kedvezményes adózási feltételek jelentik .

Budapest, 2012 . április „ Al' .
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